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“Dat voorliggende veld wil ik dus veel verder 
uitbreiden.” herhaalt Toon. “Want hoewel eenmaal 
in de zorg alles goed geregeld is, hebben we ook in 
onze gemeente te maken met mensen die geïndiceerd 
worden in een schaal van één tot tien. En juist de 
mensen met een indicatie van drie of vier hebben de 
omgeving hard nodig. Daar kunnen we absoluut nog 
beter in ondersteunen en begeleiden.” Toon geeft aan 
dat er daarom behalve een sociaal team ook een sociaal 
makelaar zal komen. “Die opleiding is al afgerond, de 
taak is al herschreven en we kunnen daar nu echt mee 
gaan beginnen!”

Toon haalt al wat concrete burgerinitiatieven aan die 
hij waardeert, maar kan niet genoeg benadrukken hoe 
belangrijk het is dat iedereen blijft mee denken en 
doen: “We nemen in ons hoofd graag de ruimte om 
zelf na te denken over hoe we de zorg in willen gaan 
richten. Het is dan ook niet alleen aan de overheid om 
alles uit te dokteren en te bepalen.”

Duurzaamheid: een platgeslagen term die je 
echter heel concreet kunt maken
Het brengt ons bij een ander thema, waar Toon 
graag nog zijn schouders onder zou zetten: “Ik heb 
milieukunde gestudeerd, waar destijds nog het idee 
heerste dat we het milieu nog konden behouden, 
mits we er met zijn allen voor zouden gaan.” Dat ligt 
inmiddels wel anders: “We hebben nu de morele plicht 
om er zorg voor te dragen dat de onontkoombare 
veranderingen beheersbaar blijven. En ja, dat is ernstig. 
En ja, daar zijn we voor gewaarschuwd. Het is zelfs 
bewezen dat als we vandaag de dag onmiddellijk 
zouden stoppen met de uitstoot van CO2, het 
broeikaseffect er alsnog voor zal zorgen dat de aarde in 
ieder geval de komende 50 jaar nóg warmer wordt!”

Toon noemt duurzaamheid ook wel een platgeslagen 
term. “Het komt er gewoon op neer dat we de 
mogelijkheden van toekomstige generaties nu niet 
mogen afnemen. Maken wij de benzine op óf al 
het zoet water óf al het koper, dan ontnemen wij 
de komende generatie iets om in haar behoefte te 
voorzien.” Dat is op filosofisch niveau, maar je kunt het 
wel heel concreet maken. “Sterker nog: je kunt gewoon 
uitrekenen hoeveel aardgas en energie onze gemeente 
verbruikt.” 

“Vanuit de ruimte is te zien dan Groenland letterlijk 
omhoog komt.” weet Toon ons te vertellen. Ging het 
land eerder bedekt onder een dikke laag sneeuw, 
dat vermindert drastisch. Door het verlies van deze 
sneeuwlaag en daarmee het gewicht daarvan, komt 
Groenland dus ècht letterlijk omhoog. “We moeten dus 
nú in actie komen. Doen we dat niet dan zal er zoveel 
in weerextremen veranderen, dat grote delen van de 
wereld spoedig niet meer bewoonbaar zullen zijn.” 
benadrukt Toon. “En dat komt echt door menselijke 
activiteit.”

Toon voelt zich ook hier weer gesteund door een 
burgerinitiatief: de energiecoöperatie van onze 
gemeente. Allemaal onder het mom: wat je bespaart, 
hoef je ook niet op te maken! “Al wordt het wel tijd 
voor versnelling.” aldus Toon. “We kunnen genoeg 
doemscenario’s bedenken, feit blijft dat we eerst 
moeten beseffen dat het zover is. Dan pas kunnen we 
iets doen.”

Toon besluit met: “De politiek is nooit af. Ook voor 
de komende vier jaar liggen er zodoende nog genoeg 
uitdagingen waar ik met veel plezier mijn schouders 
onder zal blijven zetten”

WMO: Meer aandacht voor preventie
De uitspraak heeft vooral betrekking op de jeugdzorg, 
de WMO en de participatiewet, waarvan de WMO in 
de portefeuille van Toon steekt. En als het aan hem ligt, 
komt er meer en meer aandacht voor preventie. “Juist 
tussen de periode dat je de overheid helemaal niet 
nodig hebt en de periode dat je niet meer zelfstandig 
thuis kunt blijven wonen, verandert er veel!” stelt hij. 
“Omdat de familie niet altijd weet hoe je daar mee om 
kunt gaan, heb je dan - volgens mij - vooral achterban 
nodig. Dat moeten we als gemeente toch met elkaar 
kunnen regelen?”

Goed nieuws: “Dat begint ook aardig te lukken! Zo 
wordt - mede dankzij burgerinitiatieven - het aanbod 
van dagbesteding steeds breder.” Als voorbeeld noemt 
Toon daarbij zorglandgoed ’t Huisven. “Daarnaast 
zijn we druk met de organisatie van een sociaal team. 
Als het ware een pool van deskundigen, waarbij je 
eigenlijk met elke vraag terecht kunt.” Opnieuw schetst 
Toon daarbij een concreet voorbeeld: “Helpen met 
de wekelijkse boodschappen bijvoorbeeld. Je hebt 
tegenwoordig natuurlijk ook de thuisbezorgservice, 
maar voor oudere mensen is zelfs boodschappen doen 
toch een soort uitje.”

Bepaal samen 
met ons de  
toekomst!
Met de meeste inwoners van onze gemeente 
gaat het goed. Wij hebben het geluk te leven 
in een rijk dorp in een rijk land in een rijk deel 
van de wereld.
  
Sinds Toon Bosmans wethouder is, hebben 
we kunnen laten zien dat de PvdA de handen 
uit de mouwen steekt; de hervorming 
van de bieb,  de aanleg van de randweg, 
centrumplan Leende spreken van een duidelijke 
voortvarendheid!
 
De komende jaren willen we door met pro-
actieve daden en zorgen dat Heeze-Leende 
voor de toekomst klaar is. Zo geven we 
bijvoorbeeld meer aandacht aan mantelzorgers, 
maken we duurzaamheid concreet, betrekken 
we burgers bij het gemeentebeleid en gaan we 
zorgen voor goede betaalbare huurwoningen. 
Meer vindt u hierover in dit magazine en in ons 
verkiezingsprogramma.
 
Samen met Toon werken we de komende jaren 
verder aan een mooi Heeze-Leende. Zodat we 
trots kunnen blijven op onze gemeente, samen 
met elkaar, nu en in de toekomst. 

Geert-Jan Rens,  
Voorzitter PvdA afdeling Heeze-Leende
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Nog genoeg ideeën
en energie voor de
komende vier jaar

Wethouder
Toon Bosmans
“De komende jaren krijgt onze gemeente er 
grote taken bij, met minder geld dan er nu 
voor wordt uitgegeven.” wordt er gesteld 
vlak voor de verkiezingen van alweer vier 
jaar geleden. Als het aan Toon Bosmans ligt, 
komt het er echter nú pas op aan: “Immers, 
als je op 1 januari die taak krijgt, ga je het 
op 2 januari niet opeens helemaal anders 
doen. Wij staan daarom nu pas voor het 
vraagstuk ‘Hoe gaan wij - als gemeente - 
hier mee om?’. Vanaf nú zullen er dan ook 
lokale verschillen gaan ontstaan.” 

‘Het is niet alleen aan de
overheid om alles uit te
dokteren en te bepalen!’

‘Wat je bespaart, hoef je
ook niet op te maken.’

Uit ons programma:
Milieu / Duurzaamheid moet 
bereikbaar zijn voor elke portemonnee. 
We moeten nú in actie komen en de 
CO2-uitstoot omlaag brengen.  

Uit ons programma:
WMO / Nog nadrukkelijker 
dan we de afgelopen vier jaar 
al hebben gedaan, gaan we 
ons inzetten voor de periode 
tussen ‘gewoon gezond’ en de 
echte ‘interne zorg’. 

Bekijk het gesprek tussen Toon & Marten op onze fb pagina. • www.facebook.com/politiekheezeleende
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Vraag de twee fanatiekelingen naar hun favoriete 
herinnering met betrekking tot de Brabantsedag en 
Nathalie brandt direct los: “Zodra ze de vrijdag voor de 
optocht beginnen met het opbouwen van de tribune 
begint het te kriebelen.” volgens haar. “Elk jaar weer!” 
Mark neemt ons liever mee terug naar hoe het voor 
hem allemaal begon bij Heerings. “Ik was een jaar of 
zes toen ik voor het eerst mee mocht doen. En hoewel 
ik destijds maar een kleine rol te vervullen had, telde 
er voor mij maar één ding: ik deed mee! En dat was 
reuzespannend. Ik geloof niet dat ik de nacht voor 
de optocht ook maar één oog dichtgedaan heb. De 
Brabantsedag was destijds in mijn ogen zó groots. Nu 
is de Brabantsedag vandaag de dag nog steeds een 
evenement waar - voor mij althans - een bepaalde 
spanning mee gepaard gaat, maar dat gevoel van 
toen… Dat zou ik nog wel eens willen herbeleven!”

Een zomer vol saamhorigheid
en gedrevenheid
Vanuit het wagenbouwers perspectief omschrijven 
beiden de Brabantsedag kernachtig als: “Een zomer 
vol saamhorigheid, gedrevenheid, vermaak, maar ook 
prestatie! Je wilt er immers samen toch vooral voor 
zorgen dat er die laatste zondag van augustus iets 
moois op de weg staat. Het sociale karakter van het 
evenement gaat nog verder: daarbinnen kunnen we 
de Brabantsedag inmiddels wel bestempelen als het 
cement: de factor die voor verbinding zorgt.”

Verbinding is tevens iets wat belangrijk is voor 
de themacommissie: “Alles is gericht op het feit 
dat we continuïteit willen!” stelt Nathalie. “Maar 
daarbinnen is ook variatie belangrijk. Ik denk dat zelfs 

de wagenbouwers wel eens onderschatten hoeveel 
werk daarmee gepaard gaat.” Zo moet een thema 
aan veel dingen voldoen volgens Mark: “Het moet 
boeiend genoeg zijn voor zowel wagenbouwers als 
publiek. Maar ook uitdagend genoeg. Èn het moet een 
overkoepelende paraplu zijn.” Maar dan nog zijn we 
er niet! “Een thema kan vervolgens heel mooi klinken, 
maar er moeten vervolgens ook zestien verschillende 
wagens binnen gebouwd kunnen worden. Dat wordt 
steeds moeilijker!” vertelt Nathalie ons.

Met het thema als rode draad, gaan beide leden van de 
themacommissie elk jaar weer graag als wagenbouwers 
aan de slag: “Bepaalde beperkingen vormen juist dé 
uitdaging.” Ze sluiten af met: “Als wagenbouwer ben 
je er op gebrand het publiek te vermaken, maar aan 
het einde van de rit verbaas je je ook over het eigen 
kunnen van de groep. En dat zorgt doorgaans toch wel 
voor een heel goed gevoel dat gedeeld kan worden 
met heel veel mensen. Misschien wel met het hele 
dorp…”

Een bijzonder beroep
“Eigenlijk ben ik best blij dat ik nu pas het onderwijs 
ingerold ben voor deze specifieke doelgroep.” vertelt 
Isolde. “Ik weet namelijk niet of ik dat vroeger had 
gekund.” Direct onderstreept Isolde dat het stuk voor 
stuk heel lieve leerlingen zijn. “Al zijn het natuurlijk net 
zo goed pubers. Met problemen die niet te vergelijken 
zijn met de probleempjes die wij als pubers kenden.” 

Ze licht toe: “Ik werk vaak met kinderen die nog 
gealfabetiseerd moeten worden, omdat ze geen of 
nauwelijks onderwijs hebben gehad.” Het maakt haar 
leerlingen soms onzeker, waardoor faalangst helaas 
geen uitzondering is. Maar ook andere uitdagingen zijn 
haar niet vreemd: “Soms zitten hun hoofden té vol en 
kan er gewoon even niets meer bij. Er komt dan niks bij 
ze binnen.”

Isolde noemt haar werk intensief, heftig, maar vooral 
ook heel mooi. “Het idee dat je die kinderen een 
beetje de goede richting op kunt helpen… Dat geeft 
me voldoening!” Daarentegen is het einde van een 
schooljaar niet direct iets waar ze naar uit kijkt. “Je 
weet dat je sommige leerlingen nooit meer terug zult 
zien.”

Terug van weggeweest
Zo was Isolde ook al eens acht jaar lang onderdeel van 
de gemeenteraad. Een uitdaging waar ze destijds bijna 
blanco instapte. Na twee raadsperiodes nam ze echter 
in 2010 bewust afscheid van de gemeentepolitiek. “Ik 
wilde meer tijd vrijmaken voor mijn gezin. 
Maar inmiddels sta ik er weer volledig voor open. Ik zou 
het zelfs weer leuk vinden! Want ook de dingen die we 
destijds slechts in gang gezet hebben, ben ik natuurlijk 
niet vergeten.”

Met name thema’s als onderwijs en ouderenzorg gaan 
Isolde aan het hart: “De sociale kant vind ik echt heel 
erg interessant. Met name de voorzieningen. Dat was 
zestien jaar geleden belangrijk, maar nu nog steeds!” 
Haar ervaring leerde haar echter al dat mensen die 
niet in de politiek actief zijn zich vaak meer zorgen 
maken om de eigen, directe leefomgeving. “Het gaat 
vaak over stoeptegels en in mindere mate over het 
algemene belang.” zegt Isolde daarover.

“Aan de ene kant moet je dus beschikken over een 
lange adem, want er kunnen ooit jaren overheen gaan 
voordat je daadwerkelijk een project kunt realiseren. 
Aan de andere kant dien je soms ook de behoefte aan 
snelle oplossingen te vervullen.”

Sluipverkeer
Isolde haalt daarbij een actueel voorbeeld aan: het 
sluipverkeer. “In een mooie samenwerking tussen 
een aantal gemeenten hebben we namelijk besloten 
weggebruikers aan te moedigen om toch vooral op 
de snelweg te blijven. In onze ogen de enige manier 
waarop we hen kunnen laten ervaren en ervan kunnen 
overtuigen dat dit zowel beter is voor de dorpskernen 
in onze gemeente als de snelheid waarmee zij kunnen 
reizen.” 

Nee verkopen
Als raadslid kun je dat toch wel even regelen?” is 
een vraag die Isolde wel eens kreeg. “Maar zo werkt 
het niet! Je moet ook anderen kunnen overtuigen en 
zodoende ook best vaak ‘nee’ verkopen. We streven nu 
eenmaal naar het best haalbare voor iedereen.”

Het cement in een forenzendorp Een bevlogen onderwijsassistente

De Brabantsedag In gesprek met Isolde Koenen

“Hoewel er natuurlijk meer verschillen 
dan overeenkomsten zijn tussen al die 
wagenbouwers, kunnen we allemaal prima 
door een deur zodra we een gezamenlijk doel 
voor ogen hebben.” Het zijn de woorden van 
Nathalie Nuijts en Mark Damen over - natuurlijk 
- de Brabantsedag. Beiden draaien al jarenlang 
mee in de themacommissie van Stichting de 
Brabantsedag, maar staan vooral bekend als 
twee bloedfanatieke wagenbouwers. En dan 
komt - weliswaar gepaste - trots toch wel 
regelmatig voorbij: “Trots op je club, trots op 
alle mede-wagenbouwers èn trots op Heeze.”

Bekijk het gesprek tussen Isolde & Annemie op onze fb pagina. • www.facebook.com/politiekheezeleendeMeer op onze website: heezeleende.pvda.nl

Isolde Koenen kwam via allerlei 
omzwervingen - onder andere de 
journalistiek en tekstwetenschap - in het 
onderwijs terecht. Zodoende is ze inmiddels 
drie dagen in de week te vinden op een 
school in Tilburg. Als onderwijsassistente 
biedt ze daar extra handen en ogen in 
klassen die voornamelijk gevuld zijn met 
vluchtelingenkinderen.

‘Zodra de tribune wordt
opgebouwd, begint het
te kriebelen.’

Uit ons programma:
Voor- en vroegschoolse educatie vraagt 
voor kinderen met een achterstand 
meer investeringen. De PvdA gaat dit 
met de schoolbesturen realiseren. 
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Een boek schrijven. “Het neemt een groot deel van 
de dag in beslag, weet u?” aldus Max. En hij kan het 
weten. Zo beschreef hij al eens de geschiedenis van het 
Gilde St. Jan Baptista. Ook over ‘de toren’ in Leende 
heeft hij al een boek geschreven. 

En toch, dat derde boek is ‘anders’. “Het raakt meer 
de filosofie,” zegt Max. “Nog nooit slaagde men erin 
om een definitie of omschrijving van intelligentie te 
geven. Althans, geen definitie die algemeen aanvaard 
werd. En hoewel iedereen weet wat intelligentie is, 
heeft er niemand een antwoord op de vraag wat 
intelligentie nu in wezen is. Maar ik heb het gevonden, 
denk ik!” Hij noemt het theorie F. “Van Farjon,” vult hij 
aan. “Maar ik ben geen wetenschapper.” Ik heb dus 
niet in het binnenste van mijn hoofd gekeken om te 
kijken wat intelligentie is, maar het gedrag van dieren 
geobserveerd om daarachter te komen.”

Een opvallend aspect van zijn observaties? “Dieren 
zijn egoïstisch. En juist dat onderscheidt ons - mensen 
- van dieren.” stelt Max. Zo schrijft Max in zijn column 
‘Ikke’: “Of je nu Trump hoort met ‘America First’, May 
met ‘Brexit’ of de Oost-Europese Staten die weigeren 
vluchtelingen op te nemen: het komt allemaal voort 
uit eenzelfde gevoel ‘Ikke, ikke, ikke en de rest kan 
stikken’. Het begint tot de goede orde te horen om dat 
heel vanzelfsprekend te vinden.”

“Maar dat is het niet.” vervolgt Max zijn pleidooi. 
“Angela Merkel durfde het als enige in Europa anders 
aan te pakken. Zij sprak ‘Wir machen das’! Nog 
bevlogen door het idee dat je als beschaafd mens 
een medemens in nood dient te helpen en niet in de 
steek laat.” Hij besluit zijn column vervolgens met de 
volgende woorden: “Laat u niet verleiden mee te lopen 
met de ikke-roepers, want u bent best bereid mensen 
in nood echt te helpen.”

En daar slaan we een klein bruggetje naar zijn 
lidmaatschap van de PvdA, waarover hij zegt: “Ik was 
altijd al sympathiek met de beginselen van de PvdA. 
Zodoende hadden zij ook altijd al mijn stem en steun.

Vaak kennen de mensen in Leende hem wel. “Zelfs de 
kleinste kleuters noemen me bij de voornaam.” beaamt 
Max met gepaste trots. Maar als je hem vervolgens 
vraagt of hij zich inmiddels meer Leendenaar als 
Amsterdammer (naar zijn geboorteplaats) voelt, 
is het antwoord tóch ontkennend. “Al zou ik niet 
meer in Amsterdam kunnen wonen, omdat je daar 
zo ver verwijderd bent van de natuur. De Leendse 
landelijkheid vond ik direct aantrekkelijk.” besluit hij. 
“Ik bedoel maar: we hebben in Strijp niet eens trottoirs, 
weinig beschaving als het ware, maar gewoon zoals het 
altijd is geweest. Ik heb een heel diep besef van waar 
we uit voort zijn gekomen. Van heel vroeger. Dat alles 
heel simpel was. In een stad zie je dat verband niet 
meer.”

Zoektocht naar het
antwoord op een
brandende vraagIn gesprek met de

jongste kandidaat op
de lokale kieslijsten

Hoe de zorg
voor elkaar
hèt verschil
kan maken

Onze jeugd is
de toekomst

Midden in het verenigingsleven
Hier in Heeze vinden we Koen regelmatig op het 
hockeyveld, waar hij momenteel in het laatste jaar 
van de junioren vertoefd. Maar ook is hij regelmatig 
- zo’n één à twee avonden per week - te vinden bij 
Tribeca. “Ik ben als 16-jarige al begonnen in de horeca 
- toen nog onder leiding van Nico en Sonja Boreas en 
inmiddels sta ik in de bediening. En ik moet zeggen: 
dat contact met onze gasten bevalt me erg goed!” 
Je mag Koen dan ook best wakker maken voor lekker 
eten. “Want,” zegt Koen “ik ben toch wel een beetje 
meegesleurd in die culinaire wereld. Al kan ik ook de 
sfeer die in zo’n zaak hangt erg waarderen!”

Een persoonlijke missie
Op de vraag ‘wat prijkt er bovenaan op je bucketlist’ 
antwoordt hij: “Ik wil in mijn leven iets bereikt hebben. 
Kunnen zeggen dat je - op welke manier dan ook - de 
wereld hebt kunnen verbeteren.” Later voegt hij daar 
aan toe: “vooral voor de mensen die het al moeilijk 
hebben!” Een mooie missie, nietwaar?

Jong en politiek actief
Èn een missie die toch wel heel erg overeenkomt 
met die van de Partij van de Arbeid… “Hoewel ik de 

landelijke politiek altijd al wel interessant vond, vroeg ik 
me af of dat ook gold voor de lokale politiek.” vertelt 
Koen ons. “Daarnaast vond ik het - met name door 
mijn leeftijd - nog lastig om nu al partij te kiezen.” Toch 
deed hij dat: hij sloot zich aan bij de PvdA, waarbij zijn 
naam inmiddels ook op de kandidatenlijst te vinden 
is. “Stiekem met de hoop ook leeftijdsgenoten te 
inspireren.”

Stemmen: een vriendendienst?
In de aanloop naar de verkiezingen krijgt Koen 
inmiddels steeds meer opmerkingen over die plek 
op de kieslijst. “Maar ook met mijn vrienden gaat het 
gesprek nu wel eens over de (lokale) politiek.” geeft 
Koen aan. Om leeftijdsgenoten vervolgens aan te 
sporen zich ook naar de stembus te bewegen geeft 
hij het volgende argument: “Politiek is veel meer 
dan je denkt. Het betreft eigenlijk alles! Stoplichten, 
sportverenigingen…” èn geeft Koen toe “Ik gebruik 
op zulke momenten ook wel eens de voorbeelden die 
Toon Bosmans mij gaf om me te overtuigen van mijn 
toetreding tot de lokale politiek.”

Politieke ambitie
Over zijn uiteindelijke keuze voor de Partij van de 
Arbeid zegt Koen: “Mijn oma vroeg me al plagend 
eens: International Business. Dat is toch een typische 
VVD studie? Toch voel ik me meer thuis bij de Partij van 
de Arbeid. Om maar opnieuw bij Toon uit te komen: ik 
heb alle vertrouwen in hem! Daarnaast rijst de vraag in 
hoeverre je studie iets zegt over je politieke voorkeur. 
Zo heb ik bijvoorbeeld ook nog gekeken naar de studie 
bestuurskunde. Want ja, ik zag / zie mezelf misschien 
ook wel als politicus. De tijd zal het leren!” 

Dit jaar nog hoopt Koen van Kruijsen zijn 
vwo-diploma in zijn zak te steken. Om 
zich daarna te kunnen richten op de studie 
International Business in Maastricht. “Ik 
ben al ingeschreven!” vertelt hij verheugd. 
Al ging daar wel wat twijfel aan vooraf: 
“Het moest òf een brede studie voor het 
bedrijfsleven worden òf geneeskunde.” Eén 
ding was echter zeker: “Ik wil met mensen 
werken.”

‘Politiek is veel meer
dan je denkt.’

‘Stiekem hoop ik ook leeftijds-
genoten te inspireren.’

Het is een vraag die Max Farjon al zijn 
hele leven fascineerde. Maar zoals hij het 
zelf zegt: “Het kwam er nooit van om dat 
eens wat beter te bestuderen.” Tot voor 
kort. De afgelopen vijf jaar stonden voor 
Max namelijk geheel in het teken van de 
zoektocht naar hèt antwoord op de vraag 
“wat doet ons verschillen van een dier”. 
En dat leidde tot een nieuwe theorie over 
intelligentie die spoedig met ons gedeeld 
zal worden in het derde boek van zijn hand.

‘Ikke, ikke, ikke en de rest
kan stikken. Het begint tot de 
goede orde te horen om dat heel 
vanzelfsprekend te vinden.’

Uit ons programma:
Heeze-Leende is een groene gemeente 
en dat moet zo blijven. We willen scherp 
krijgen hoe we met hem openbaar groen 
omgaan. De bomenvisie is hiervan een 
goed voorbeeld.

Facebook: www.facebook.com/politiekheezeleende Meer op onze website: heezeleende.pvda.nl

18 jaar en 97 jaar,
80 jaar leeftijdsverschil 
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Verkeerssituatie centrum
Heeze levensgevaarlijk!

Geert-Jan Rens:
Tijd voor de randweg

Lage rentes
Geert-Jan vervolgt: “Het begon eigenlijk allemaal met 
de actie van Toon (Bosmans) en Marten (de Lange), 
die ervoor zorgden dat de slapende gemeentelijke 
werkgroep verkeer weer tot leven werd gewekt, 
waardoor ook de randweg weer op de agenda kon 
worden gezet. Omdat vorige colleges geen geld 
hadden gereserveerd voor de financiering ervan, 
moet de randweg worden betaald met de (grond)
opbrengsten van de nieuwbouwwijk De Bulders. Marten 
de Lange reikte B&W het voorstel aan om de randweg 
voor te financieren met een lening van de Bank voor 
Nederlandse Gemeenten, die lage rentes rekent. Op 

die manier kan de randweg eerder en onafhankelijk van 
de voortgang van De Bulders worden aangelegd. Door 
dit voorstel en de inzet van de werkgroep verkeer kan 
de randweg nú, na bijna 30 jaar, worden aangelegd”.  

Aan de slag met energie-neutraale woningen
“Overigens”, meent Geert-Jan, “geeft de ontwikkeling 
van De Bulders ons een mogelijkheid om aan de slag 
te gaan met energieneutrale woningen. Dat wordt 
interessant nu het Groningse gas op raakt.” Met De 
Bulders kunnen we ook inspelen op de behoefte aan 
betaalbare woningen, geeft hij aan. “Hier zouden 
wij iets kunnen betekenen voor starters op de 
woningmarkt, die zelfs in deze tijden van economisch 
voorspoed, weinig kans hebben op een voor hun 
betaalbare (huur)woning in Heeze”.

“In de leeftijdsopbouw van de inwoners van onze 
gemeente zit een gat tussen de 20 en 30 jaar. Dat is 
logisch aangezien er een deel gaat studeren, en niet 
in onze gemeente blijft wonen. Maar ook met het 
eerste salaris kunnen deze jongeren niet direct een 
woning vinden. Wij zullen ze dus moeten helpen bij 
hun woonvermogen en op zoek moeten gaan naar 
een passende woonvorm. Daar moeten we mee gaan 
beginnen. Onze jongeren zijn het immers waard!”

“Levensgevaarlijk, en zeker voor de 
fietsers. Daarom rijden ze ook zo vaak 
over de stoep”. Geert-Jan Rens, nummer 
4 van de kandidatenlijst van de PvdA en 
afdelingsvoorzitter maakt  zich ernstig 
zorgen over de verkeersveiligheid in het 
centrum van Heeze, waar vrachtwagens 
centimeters langs fietsers scheren. “Het is 
tijd voor de randweg. Als die er is, wordt het 
doorgaand verkeer en de vrachtwagens om 
de kern van Heeze heen geleid”.

Uit ons programma:
Meer goedkope huurwoningen, 
ook voor starters, zorgwoningen 
en middeldure huurwoningen. 
Goede afspraken met WOCOM en 
WOONINC zijn daarbij essentieel. 

Strip door: Aafko Bergenhenegouwen

Het jongste raadslid van Nederland
“Ik kom uit een rood nest. De sociale gedachte is 
me met de paplepel ingegoten.” Al spreken we wel 
over ‘andere tijden’: “In die tijd woonde ik diverse 
bijeenkomsten bij. Speciaal voor studenten. Met 
gemak kwam daar destijds 250 man op af!” Op 
24-jarige leeftijd werd Marten het jongste raadslid van 
Nederland.

Een goed idee is (slechts) het halve werk
“Vanaf toen ben ik eigenlijk altijd politiek actief 
gebleven. Al hebben er wat jaren tussen gezeten dat er 
minder actie was in verband met mijn carrière.” Nooit 
had Marten daarbij de ambitie om landelijk te gaan. 
“Lokaal is veel overzichtelijker. Al is politiek altijd een 
kwestie van passen en meten. Je kunt nog zulke goede 
ideeën hebben, als je die niet kunt realiseren…” Toch 
kom je juist plaatselijk wèl een heel eind met een goed 
plan, volgens Marten. “Je hebt sneller resultaat van de 
dingen die je doet. Het is daarbij leuk als je mensen 
kunt helpen!”

Van ‘beleid volgt geld’ naar ‘geld volgt beleid’
Het brengt ons bij een ander aspect, waar Marten 
gepassioneerd over spreekt: de financiën. “Het idee 
van ‘beleid volgt geld’ hebben we losgelaten. Sterker 
nog: we hebben dat omgedraaid. Voor een goed idee 
is altijd geld. Met die houding is het bijvoorbeeld ook 
gelukt om het MFA in Leende wèl te bekostigen.”

Tevreden, maar nog genoeg te wensen over
Volgens Marten is er daarnaast ook nog “genoeg te 
wensen over” als het gaat over “het sociale gebeuren”, 
maar vooral ook het thema duurzaamheid: “We zullen 
het een en ander veilig moeten stellen. Zeker met 
het oog op onze kinderen! De meeste mensen weten 
echt wel wat er speelt, maar hebben al snel zoiets van: 
dat regelen zij wel. Daarbij is het natuurlijk ook zo dat 
mensen vandaag de dag eigenlijk heel tevreden zijn. 
Ze hebben niet zoveel te klagen.” Marten refereert 
daarbij aan de keren dat hij samen met Toon voor de 
Coop te vinden was om in direct contact te treden met 
de inwoners van onze gemeente en hun bevindingen. 
Volgens hem brengt dat echter ook een kanttekening 
met zich mee: “De gemeenteraad mag in mijn ogen wat 
meer ambitie tonen. We zijn nog te netjes en te braaf.” 
Als tegenstelling benoemt Marten vervolgens de 
Brabantsedag. “Wat mensen daar neerzetten! Sociaal 
gezien is dat natuurlijk een geweldige activiteit!”

De politiek regelt ons dagelijks leven
Marten spreekt uit ervaring als hij zegt: “Politiek, 
pas op het moment dat het dichtbij komt, komen 
mensen in beweging. Terwijl mensen zich in mindere 
mate realiseren dat de politiek jouw dagelijkse leven 
regelt: je hebt er elke dag mee te maken!” Neem 
bijvoorbeeld Sterksel: voorheen onderdeel van de 
gemeente Maarheeze, maar inmiddels onderdeel van 
de gemeente Heeze-Leende. En dat is merkbaar! Bij 
veel zaken ligt de oplossing in de toekomst en daar kan 
nu eenmaal niemand met zekerheid iets zinnigs over 
zeggen.”

Over zijn politieke avontuur 
door de jaren heen.

In gesprek met
Marten de Lange

Zijn roots liggen in Drenthe, zijn werk 
bracht hem naar Brabant. Vandaag de dag 
omschrijft Marten de Lange zichzelf als 
een gepensioneerde inwoner van Leende 
die tijdelijk in Heeze woont. “Ik heb me 
hier eigenlijk vanaf het begin af aan thuis 
gevoeld”, stelt Marten. “Sterker nog: mijn 
kinderen - inmiddels alledrie uitgevlogen - 
zijn echte Brabo’s!”

‘Lokaal is veel overzichtelijker. 
Al is politiek altijd een kwestie 
van passen en meten.’

Uit ons programma:
Het is mogelijk om met een goed plan 
altijd geld te vinden. Immers, geld volgt 
beleid.

Bekijk de gesprekken tussen Toon & Marten op onze fb pagina.  • www.facebook.com/politiekheezeleendeOns verkiezingsprogramma is te lezen op: www.heezeleende.pvda.nl
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Maatschappelijk werkster en vrijwilligster
met een persoonlijke missie
“Mensen die aan de kant staan de indruk geven dat 
ze er wel degelijk toe doen.” Het is misschien wel 
dé persoonlijke missie van de 80-jarige Annemie. Ze 
haalt er een artikel uit het Eindhovens Dagblad bij 
dat kopt: ‘Oudere moet zich beter kunnen redden’. 
“Mensen moeten steeds langer thuis blijven wonen.” 
vat ze samen. “Echter zullen we daartoe dan ook 
meer mogelijkheden moeten scheppen. Zo is er in de 
afgelopen jaren behoorlijk gekort op de zorg, waardoor 
er steeds meer vrijwilligers nodig zijn. Wat dat betreft 
zijn er in onze gemeente geweldige initiatieven zoals de 
‘meat & eat’. 

“Heeze borrelt van de initiatieven.” stelt Annemie. 
“Kijk maar naar dorpshuis ’t Perron: het bruist er en 
er is altijd iets te doen. Voor alle leeftijden!” Wat 
haar betreft is het ook een taak van de gemeente dit 
dorpshuis, maar ook de Valentijn in Sterksel en de 
toekomstige MFA in Leende te blijven ondersteunen.

Bibliotheek Heeze: meer dan alleen boeken
Annemie verzamelde een groep mensen om zich heen 
die er samen voor konden zorgen dat de bibliotheek 
kon blijven voortbestaan. “Die mensen vormen nu 
een geweldig bestuur.” “Maar,” voegt Annemie daar 
aan toe: “Het belangrijkste is dat de bibliotheek 
een andere invulling heeft gekregen. Die verbreding 
heeft er voor gezorgd dat de bibliotheek nu ook een 
ontmoetingspunt is, vluchtelingen in het taalcafé 
terecht kunnen om de Nederlandse taal onder de knie 
te krijgen, ouderen worden bijgeschoold op het gebied 
van de omgang met elektronische apparaten en er voor 
de kleintjes wordt voorgelezen.”

Wijze raad
Met trots spreekt Annemie vervolgens over het 
prachtige natuurschoon in de gemeente. “Ik vind het 
geweldig dat bijvoorbeeld de Strabrechtse heide 
op initiatief van de IVN ook toegankelijker gemaakt 
is door de aanleg van het rolstoelpad.” “Om in 
beweging te blijven, loop ik iedere dag wel een rondje. 
Negen van de tien keer zijn ze op mijn route bezig 
met groenonderhoud!” Voor de mensen die het niet 
met haar eens zijn, heeft ze dan ook een boodschap: 
“Klagen is iets van het verleden. Mensen moeten 
kijken!” vindt Annemie. “Pas als je in staat bent je 
commentaar ook zelf om te vormen tot een passende 
oplossing, kun je een waardevolle bijdrage leveren. Ik 
denk dat dát de enige juiste manier is om je stem te 
laten horen.

Annemie besluit het gesprek met nóg een wijze les 
van haar hand: “We moeten vooral ook oog hebben 
voor het algemene belang, in plaats van steeds het 
eigenbelang voorop te zetten.” Annemie verduidelijkt: 
“Beter ga je het gesprek aan. En dat betekent dat je 
niet alleen je mond opentrekt, maar juist ook je oren 
open houdt.” Of zoals de quote in haar agenda luidt: 
“Als je mee wilt praten, moet je ook kunnen luisteren!”

Het filmpje van het debat bij Seniorenbelangen kun je zien op onze facebook pagina E-mail: pvda.heeze.leende@gmail.com

De visie van Annemie van Asten:

‘Heb oog voor de
medemens en het
algemeen belang’

“De PvdA zie ik als een partij die er vooral 
is voor het bewerkstelligen van een hechte 
samenleving.” stelt Annemie van Asten. 
“En daarvoor is aandacht voor iedereen 
van groot belang!” In het kader van deze 
sociale gedachte verricht ze al haar hele 
leven maatschappelijk en vrijwilligerswerk. 
Maar ook haar zonen wist ze op het hart te 
drukken om vooral ook oog te hebben voor 
de medemens die wel een duwtje in de rug 
kan gebruiken.

De PvdA vindt ook de zorg voor de 
mantelzorger heel belangrijk. Daarom 
hebben we een rebus bedacht waarbij u 
kans maakt om een mantelzorger uit onze 
gemeente door ons in het zonnetje te laten 
zetten.

‘Heeze borrelt van
de initiatieven.’

Uit ons programma:
Meer aandacht voor onze
ouderen. Senioren niet buitenspel
in de vergrijzende gemeente
Heeze-Leende. Een goed 
functionerend sociaal team
is daarbij zeer belangrijk. 

Annemie bij de
leeskring van de KBO 

Wat moet u daarvoor doen?

• los de rebus op en stuur voor 20 maart a.s.
 de oplossing
• geef daarnaast aan wie u als mantelzorger in het 
 zonnetje wilt zetten en waarom, onder vermelding  
 van naam, adres en woonplaats 
• uit de inzendingen worden enkele
 winnaars getrokken

Stuur uw inzending naar:
pvda.heeze.leende@gmail.com

PvdA Heeze-Leende prijsvraag!

Zet eens een mantelzorger in 
het zonnetje!

-N -S -N TIJ=R

-F P=D, R=NT -D

1. Toon Bosmans (Heeze)

2. Marten de Lange (Heeze)

3. Isolde Koenen (Leende)

4. Geert Jan Rens (Heeze)

5. Rosita Nieuwenbroek van Geene (Leende)

6. Martijn v.d. Kerkhof (Sterksel)

7. Anje Kunst Dousma (Heeze)

8. Max van Hofweegen (Heeze)

9. Caroline Nuijts (Heeze)

10. Koen van Kruijssen (Heeze)

11. Nel Nijskens (Heeze)

12. Paul Boelens (Heeze)

13. Annemie van Asten (Heeze)

14. Henk van Geene (Leende)

15. Jan v.d. Schoor (Sterksel)

16. Paul Griep (Heeze)

17. Toine Kuiper (Leende)

18. Gert Jan Toorenspits (Heeze)

19. Max Farjon (Leende)

Kandidatenlijst
PvdA Heeze-Leende

1

2

3

4

5

6

7

8

10

13

16

14

15

19

1



Zeker zijn van betaalbaar en 
duurzaam wonen!

Zeker zijn dat openbare ruimte 
‘groen’ omgeven is!

Zeker zijn dat openbaar vervoer 
mogelijk blijft!

Zeker zijn dat iedereen kan blijven 
sporten, ook als je gehandicapt bent
of ouder!

Zeker zijn dat vrachtverkeer door 
randweg echt afneemt!

Zeker zijn dat we in gesprek blijven 
met alle inwoners!

Zeker zijn dat je de zorg en 
ondersteuning krijgt die je nodig hebt!

Zeker zijn dat duurzaamheid met de 
juiste hulp toegankelijk is voor iedere 
portemonnee!

Zeker zijn dat ‘duurzaam’ een 
vanzelfsprekendheid is!

Zeker zijn dat we net als de vorige 
periode weer veel bereiken!

Zeker zijn dat wat beloofd wordt,
ook echt wordt waargemaakt!

Zeker zijn dat je gemeente bestuurd 
wordt door ervaren en daadkrachtige 
mensen!

TIJD VOOR STEVIG BELEID!
heezeleende.pvda.nl


